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Zápis z jednání představenstva ČLK, 

konaného dne 10. 10. 2024 od 9:00 hodin v Domě lékařů v Praze 9 

 

Přítomni: MUDr. Kubek, MUDr. Přáda, MUDr. Aszalayová, MUDr. Dernerová, MUDr. 

Dobeš, MUDr. Dostalíková, MUDr. Dvorník, MUDr. Henčlová, MUDr. 

Jehlička, Ph.D., MUDr. Kubíček, MUDr. Lindovský, MBA, MUDr. Mach, 

MUDr. Monhart, PhD., MUDr. Mečl, MUDr. Němeček, MUDr. Sedláček, 

MUDr. Trnka, MUDr. Voleman. 

Omluveni:     MUDr. Doležal, MUDr. Šťastný, PhD. 

Přizváni: MUDr. Vedralová, Mgr. Valášek, MBA, MUDr. Sojka, Ing. Noga, Ing. Šašek, 

                       Mgr. Brožková. 

 

Prezident Dr. Kubek přivítal přítomné členy představenstva a zahájil zasedání v 9:00 hodin. 

Přítomno 15 členů představenstva. Představenstvo je usnášeníschopné. 

 

 

1) Připomínky k minulému zápisu  

 

 

2) Vnitřní činnost 

 

Informace o počtu nových členů ČLK 

V září 2024 bylo přijato celkem 228 lékařů: 

     z toho bylo     53  lékařů se státní příslušností SR, 

    24  lékařů s jinou státní příslušností, 

                29  lékařů se slovenskou LF, 

    12  lékařů se zahraniční LF. 

V tomto období nebyla žádná žádost o přijetí posouzena jako pozdní vstup. 

V roce 2024 požádalo celkem 170 lékařů o certifikát profesní bezúhonnosti. 

Představenstvo bere informaci na vědomí.  

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Informace o stavu financí ČLK 

   Na základě usnesení představenstva z listopadu 2020 zpracovala paní Lakvová za 

ekonomické oddělení informaci o stavu financí na účtu komory a o očekávaných příjmech a 

výdajích v září 2024. 

Představenstvo bere informaci ekonomického oddělení ČLK na vědomí.  

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Žádost OS ČLK Jeseník o dotaci 

   Tak jako v předchozích letech OS ČLK Jeseník žádá i letos o finanční dotaci, a to tentokrát 

ve výši 40 000,- Kč (v roce 2023 byla dotace ve výši 35 000,- Kč) k vyrovnání svého rozpočtu. 
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OS Jeseník má pouhých 115 členů, přičemž ze 108 platících členů je 27 nepracujících 

důchodců. S ohledem na geografickou situaci nepřipadá v úvahu jeho sloučení s jiným okresním 

sdružením. 

Představenstvo schvaluje dotaci pro OS ČLK Jeseník ve výši 40 000,- Kč 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

   Dr. Dernerová a dr. Trnka se připojili k jednání představenstva v 9.20 hodin, přítomno je 17 

členů představenstva. 

 

Povodňová pomoc 

  Dr. Kubek informoval, že ČLK poskytla 21 svým členům ze svého centrálního rozpočtu na 

odstranění následků povodní celkem 840 000,- Kč. Z příjemců této pomoci bylo 11 členů OS 

Bruntál, 7 členů OS Opava, 2 členové OS Frýdek-Místek, 1 člen OS Jeseník.  

   Dr. Dostalíková informovala, že OS ČLK Ostrava z vlastních zdrojů pomohla 14 lékařům, 

každému obdobnou částku jako centrální ČLK. 

Představenstvo bere informace na vědomí.  

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

   Dr. Voleman se připojil k jednání představenstva v 10:00 hodin, přítomno je 18 členů 

představenstva. 

 

Vzdělávací a e-learningový portál ČLK 

   Představenstvo vyslechlo prezentaci návrhů firmy TME Solutions, kterou přednesl Ing. Šašek 

a o těchto návrzích diskutovalo.  

   Představenstvo ukládá prezidentovi a viceprezidentovi ČLK, aby s podporou právní 

kanceláře ČLK vyjednali s firmou TME Solutions návrh smlouvy o další spolupráci za 

podmínek, které byly diskutovány a představenstvem odsouhlaseny. Tato smlouva musí 

zajistit další provoz nejenom vzdělávacího portálu ČLK, ale také e-learningu ČLK, a to 

za podmínky, že novela SP - 16, jejíž účinnost byla odložena, bude moci nabýt účinnosti 

od 1. 1. 2025.  

Hlasování – přítomno 18 hlasujících: 

pro:   16 

proti :   0 

zdržel se:  2     Návrh byl přijat. 

 

 

Karta člena ČLK 

   Představenstvo vyslechlo prezentaci Ing. Nogy a na základě příkladů zobrazení karty člena 

ČLK v systémech Google a Apple zvolilo jednu z grafických variant karty člena, které tímto 

mohou začít být zájemcům vydávány 

Hlasování – přítomno 18 hlasujících: 

pro:   17 

proti :   0 

zdržel se :  1     Návrh byl přijat. 
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Nový Registr ČLK 

Ing. Noga informoval o stavu prací na novém registru ČLK. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Návrh novely SP č.2 – volební řád 

  Dr. Dobeš (jménem OS ČLK Brno-město), Dr. Rašovský (jménem OS ČLK Brno-venkov), 

Dr. Urbanovský (jménem OS ČLK Znojmo) a Dr. Pitáková (jménem OS ČLK Vyškov) 

podávají návrh na doplnění SP č.2 Volebního řádu ČLK o ustanovení, že „prezident a 

viceprezident komory může být zvolen do téže funkce nejvíce na dvě po sobě následující 

období.“ Ostatních volených funkcionářů ČLK by se toto omezení týkat nemělo. 

Představenstvo návrh novely schvaluje. 

Hlasování – přítomno 18 hlasujících: 

pro :   4 

proti :   11 

zdržel se:  3     Návrh nebyl přijat. 

 

 

Příprava XXXVIII. Sjezdu ČLK – program   

   XXXVII. Sjezd ČLK se bude konat ve dnech 16. a 17. listopadu 2024 v Brně v hotelu  

   Jako oficiální hosté budou pozváni: 

Na sobotu 6.11.2024: 

Ing. Zdeněk Kabátek – generální ředitel VZP 

prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D -  ředitel ÚZIS 

Bc. Petr Foltýn – ředitel Národního centra elektronického zdravotnictví 

Na neděli 17.11.2024: 

prof. MUDr. Vlastimil Válek, CSc., MBA, EBIR  – ministr zdravotnictví (TOP-09) 

MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA – předseda správní rady VZP (KDU-ČSL) 

MUDr. Kamal Farhan – stínový ministr zdravotnictví (ANO) 

Představenstvo schvaluje návrh programu XXXVIII. Sjezdu ČLK (příloha zápisu). 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Návrh představenstva na členy pracovních orgánů sjezdu 

Mandátová komise: Dr. Dernerová, Dr. Monhart 

Návrhová komise: Dr. Lindovský, Dr. Mečl, Dr. Trnka,  

Pracovní předsednictvo: Dr. Aszalayová, Dr. Dostalíková, Dr. Henčlová, Dr. Jehlička, Dr. 

Vedralová. 

Představenstvo schvaluje návrh na členy pracovních orgánů Sjezdu, který bude doplněn 

na místě, na základě návrhů delegátů Sjezdu. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 
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pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

3) Jednání a informace   

 

Zákon o odměňování zdravotníků 

   Pokud nebude práce ve zdravotnictví více atraktivní, pak nebude mít pacienty, kdo léčit.  

   Poté co bylo jednání plánované na 29.8.2024 zrušeno kvůli nemoci ministra Válka a v situaci, 

kdy jsme kvůli povodním odložili plánovanou protestní akci, kterou jsme chtěli důrazně 

upozornit na skutečnost, že Ministerstvo zdravotnictví neplní nejdůležitější závazek vyplývající 

z dohody podepsané 8.12.2023, sešli jsme se 26.9.2024 na v pořadí 7. jednání k přípravě zákona 

o odměňování zdravotníků. 

Návrh ČLK předložený v červnu 2024 

   Kompromisní návrh předložený prezidentem ČLK: 

Jednoduchá speciální tarifní tabulka pro zdravotníky, která bude garantoval nepodkročitelný 

minimální příjem pro lékaře v závislosti na kvalifikaci a praxi a zároveň umožní 

zaměstnavatelům flexibilně navyšovat platy klíčovým zaměstnancům tak, jak požadují zejména 

ředitelé regionálních nemocnic, kterým tímto vycházíme vstříc. 

Lékař absolvent 1,5 násobek průměrné mzdy.  

(65 000,- Kč) 

Lékař po základním vzdělávacím kmenu 2 násobek průměrné mzdy.  

(86 500,- Kč) 

Lékař po atestaci 2,5 násobek průměrné mzdy.  

(108 000,- Kč) 

Lékař po atestaci a po dosažení celkové praxe nejméně 10 let 2,75 násobek průměrné mzdy. 

(119 000,- Kč) 

Lékař po atestaci a po dosažení celkové praxe nejméně 15 let 3 násobek průměrné mzdy. 

(130 000,- Kč) 

Vše za základní pracovní dobu a jako tarifní minima s možností zaměstnavatelů platy klíčovým 

zaměstnancům navyšovat.  

  Po třech měsících Ministerstvo konečně vyčíslilo finanční náročnost tohoto návrhu na 

23,7mld. Kč, aniž by blíže specifikovalo, jak k této částce došlo. 

Návrh Ministerstva zdravotnictví 

   Mz se snaží vymyslet konstrukci, kterou by mohlo vydávat za formální splnění dohody 

z 8.12.2023, ale která by zároveň zajistila to, že se náklady práci lékařů a zdravotníků prakticky 

nezvýší. Sloužit k tomu má cela řada nástrojů, například použití pouhých 80% průměrné mzdy 

udávané ČSÚ s odůvodněním, že průměrná mzda zahrnuje také přesčasy. Nebo přiznání 

trojnásobku průměrné mzdy pouze lékařům v 15 tarifní třídě, kterých je minimum, a navíc až 

po 30ti letech praxe. Navíc do nových tarifů má být rozpuštěno tzv. Fialovné, tedy oněch 5 000, 

8 000 nebo 15 000 Kč, které jsme pro lékaře a lékařky vybojovali od ledna 2024. V konečném 

důsledku by si oproti současnému stavu prakticky nikdo nepolepšil, někteří kolegové a 

kolegyně by si pohoršili. Navíc panuje nejistota, co by bylo s dalšími současnými příplatky a 

osobním hodnocením, které by zaměstnavatelé rádi „restartovali“. 

- Návrh Mz nesplňuje závazek sjednocení odměňování. 

- Návrh Mz nesplňuje ani závazek sjednocení odměňování ve všech lůžkových zdravotnických 

zařízeních majících smlouvy se zdravotními pojišťovnami. Ministerstvo hodlá garantovat: 

absolventům (L1) 55 476,-Kč (průměrná mzda x 0,8 x 1,6) 

lékařům po kmeni (L2) 62 411,- Kč (průměrná mzda x 0,8 x 1,8) 
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lékařům se specializovanou způsobilostí (L3) 72 813,-Kč (průměrná mzda x 0,8 x 2,1) 

S tím, že „další mzdová diferenciace (v závislosti na délce praxe, náročnosti práce…) zůstala 

plně v gesci zaměstnavatelů.   

   Podklady, o které jsme žádali 3 měsíce, jsme dostali 18 hodin před jednáním. Ministr Válek 

s námi hraje hru na zdržovanou. Kvůli liknavosti Mz již není možné, aby od 1.1.2025 nabyla 

účinnosti jakákoliv zákonná úprava zajišťující splnění závazku ze smlouvy podepsané 

8.12.2023. Ze smlouvy, na jejímž základě nemocniční lékaři a lékařky byli ochotní i nadále 

zajišťovat pohotovostní služby v nemocnicích a pracovat přesčas.  

Nový návrh SML-ČLK 

   Přímo na jednání ve čtvrtek 26.9.2024 předložili zástupci Sekce mladých lékařů ČLK další 

vůči Mz vstřícný návrh, který opouští původní požadavek 1,5 – 3 násobku průměrné mzdy 

(Vládou ČR písemně stvrzený) a ustupuje na 1,5 – 2,5 násobek.  

 

Návrh ČLK z června 2024 versus návrh SML-ČLK ze září 2024 

(základní tarifní platy – minima) 

 

 Návrh ČLK Návrh SML - ČLK 

 násobek Kč násobek Kč 

L1 1,5 65 000 1,5 65 000 

L2 2,0 86 500 1,8 78 000 

L3 2,5 108 000 2,1 91 000 

L3 s min. 10 lety 

praxe 

2,75 119 000 2,3 99 000 

L3 s min. 15 lety 

praxe 

3,0 130 000 viz výše viz výše 

L3 s min. 20 lety 

praxe 

viz výše        viz výše 2,5 108 000 

Maximum viz výše viz výše viz. výše viz. výše 

 

Návrh Mz ze září 2024 versus současný stav od 1.1.2024 

(tarifní platy včetně tzv. Fialovného) 

 

 Návrh Mz Současný stav (tarif + „Fialovné“) 

 násobek Kč  Kč 

L1 1,6 55 476  51 520 

L2 1,8 62 411  57 150 

L3 2,1 72 813  68 680 

L3 s min. 10 lety 

praxe 

2,25 78 014  71 670 

L3 s min. 15 lety 

praxe 

2,4 83 215  74 940 

L3 s min. 20 lety 

praxe 

2,45 84 948  76 670 

Maximum 3,00 

(15. třída nad 36 

let praxe) 

104 018 (15. třída nad 32 

let praxe) 

82 230 

Poznámka: Mz nepracuje s průměrnou mzdou, ale jako základ používá pouhých 80% průměrné 

mzdy 
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   Další jednání by se mělo uskutečnit v úterý 15.10.2024. Je jasné, že pokud do té doby 

příslušným způsobem Ministerstvo zdravotnictví neupraví svůj návrh úhradové vyhlášky pro 

rok 2025, pak se další jednání mění ve stále trapnější frašku. Ani zdravotnictví totiž není 

perpetuum mobile a nemůže fungovat bez peněz, ale ani bez zdravotníků. Ministr Válek si toto 

buď neuvědomuje, nebo je mu to jedno. Je třeba připomenout, že cílem protestní akce 

z podzimu 2023 bylo učinit práci v českém zdravotnictví více atraktivní tak, abychom dokázali 

čelit hrozící demografické katastrofě.  

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

   Dr. Trnka opustil jednání v 13.10 hodin, přítomno je 17 členů představenstva. 

 

  Dr. Mečl, Dr. Přáda a Dr. Dvorník opustili jednání v 13:45 hodin, přítomno je 14 členů 

představenstva. 

 

Slibem neuzdravíš – protestní akce 

   Dne 10.9.2024 na společné tiskové konferenci v Domě lékařů vyhlásily LOK-SČLK (Dr. 

Engel), OSZSP (Bc. Žitníková), ČLK (Dr. Kubek) a SML-ČLK (Dr. Veselý) protestní akci, 

jejímž cílem bude přimět Mz Válka, aby splnil závazky, které jménem Vlády ČR dne 8.12.2023 

podepsal v dohodě, na jejímž základě byla ukončena protestní akce nemocničních lékařů. 

Lékaři s podporou ostatních zdravotníků deklarovali úmysl k 31.10.2024 vypovědět souhlasy 

s přesčasovou prací nad limit 150 hodin ročně. Byla zřízena speciální informační webová 

stránka www.slibemneuzdravis.cz 

  Plánovaný protest byl jedním z témat projednávaných na rozšířené poradě předsedů OS ČLK 

dne 12.9.2024. 

  S ohledem na katastrofální povodně na severní Moravě, které postihly rovněž zdravotnická 

zařízení a velké množství lékařů i dalších zdravotníků, vyhlásili organizátoři protestu na 

společné tiskové konferenci 19.9.2024 odklad protestní akce. Oprávněná nespokojenost 

zdravotníků však trvá. 

   Vzhledem ke změně situace tedy nebyla svolána mimořádná porada předsedů OS ČLK, která 

se měla v Domě lékařů konat 3.10.2024. 

Představenstvo bere informaci na vědomí.  

Hlasování – přítomno 14  hlasujících: 

pro:     14 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Úhradová vyhláška pro rok 2025 

   Dohodovací řízení skutečně skončilo nedohodou ve většině segmentů. Dohodu znemožnilo 

zadání Ministerstva zdravotnictví, které brání pojišťovnám nabízet poskytovatelům úhrady 

pokrývající jejich náklady. Usnesení Vlády, podle kterého musí zdravotní pojišťovny 

hospodařit vyrovnaně, je mimo ekonomickou realitu. Kumulovanou míru inflace za poslední 

roky není možné nadále ignorovat. Poskytovatelé zdravotních služeb včetně soukromých lékařů 

nemohou zdravotní péči svým pacientům dotovat. Pro ČLK je nepřijatelné, aby Vláda přenášela 

na lékaře a zdravotníky důsledky toho, že není ochotná či schopná problémy zdravotnictví řešit.  

http://www.slibemneuzdravis.cz/
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   Pokud bude i nadále Vláda problémy ignorovat, bude ohrožena kvalita, dostupnost a 

bezpečnost zdravotní péče, ke které již v současnosti má řada pacientů kvůli nedostatku lékařů 

a zdravotníků přístup omezený.  

   Dne 19.6.2024 jednali Dr. Kubek, Dr. Záleská, Dr. Lindovský a Dr. Hauer s ministrem 

Válkem a dalšími zástupci Mz.  

   Ministr Válek slíbil, že bude o výhradách ČLK včetně požadavku na řešení finanční 

nerovnováhy informovat Vládu ČR. Mgr. Troch dostal za úkol v druhé polovině července 

jednat se zástupci ČLK o tezích úhradové vyhlášky. 

   Pro segment ambulantní specializované péče, která je na tom ekonomicky nejhůře, zaslala 

komora ministerstvu návrh ČLK-o.s., o kterém bylo v rámci dohodovacího řízení hlasováno, a 

který počítá s nárůstem úhrad cca o 15 % tak, aby byla pokryta míra inflace z uplynulých dvou 

let. Jednání o úhradách v ekonomicky nejpostiženějším segmentu ambulantních specialistů, 

které jsme iniciovali, se uskutečnilo 8. srpna 2024.  

   Podklady pro toto jednání komora obdržela teprve následující den po jeho skončení. 

Z prezentace magistra Trocha, který jednání vedl, vyplývá, že hlavní prioritou Mz zůstává 

minimální, nejlépe 0 % plošný nárůst úhrad. A to bez ohledu na dvoucifernou míru inflace 

v minulých letech, kterou lékařům nikdo nekompenzoval. 

   Mz chce eliminovat nárůst ceny práce nositelů výkonů (nejenom lékařů), který do Seznamu 

zdravotních výkonů prosadila komora. Naším cílem bylo alespoň částečně napravit 

nespravedlnost, že úhrady preferují přístrojová vyšetření oproti práci lékařů.  

   Eliminaci zvýšení ceny naší práce chce ministerstvo docílit (podobně jako letos) diferenciací 

hodnoty bodu, kdy by např. kardiologové měli hodnotu bodu 1,02 Kč, zatím co např. internisté 

0,93 Kč. To znamená naprosté popření samotného Seznamu zdravotních výkonů, který počítá 

s jednotnou hodnotou bodu 1,-Kč. 

   V případě, pokud by se nám podařilo prosadit zachování spravedlivého systému ohodnocení 

výkonů počtem bodů se zvýšenou cenou lidské práce, pak hodlá ministerstvo snížit hodnotu 

bodu všem na 0,96 Kč a navíc úhrady limitovat hodnotou PURO 0,84. 

   Můžeme si zkrátka vybrat, jakým způsobem soukromé lékaře – ambulantní specialisty stát a 

zdravotní pojišťovny okradou. Zda všechny stejně s jednotnou hodnotou bodu, nebo při 

diferencované hodnotě bodu podle návrhu ministerstva někoho více a někoho méně.  

   Pro ČLK jsou samozřejmě obě varianty zcela nepřijatelné.  

   10.9.2024 obdržela ČLK k připomínkování návrh úhradové vyhlášky, který je kombinací 

obou z dříve prezentovaných možností. Své připomínky ČLK ve stanoveném termínu předala 

Mz. Soukromí lékaři mají opravdu závažné důvody k nespokojenosti: 

 

Praktičtí lékaři: 

-  Nedostatečný meziroční nárůst úhrad – Mz deklarován průměrný meziroční nárůst úhrad 

2,4 % pro VPL a 3 % pro PLDD 

-   Zrušena bonifikace za elektronický recept 

-   Hrozba regulací:  Snížen limit pro regulaci za vyžádanou péči na 115 % celostátní úhrady 

v referenčním období (letos 120 %). Nastaven nízký limit pro regulaci za preskripci léčiv a 

zdravotnických prostředků - ponecháno 120 % celostátní úhrady v referenčním období, i když 

ministerstvo snížilo limit na preskripci pro ambulantní specialisty (na 110 % referenčního 

období) s odůvodněním, že v důsledku navýšení kompetencí praktických lékařů se v roce 2025 

předpokládá významný přesun preskripce na poskytovatele v primární péči.  

 

Ambulantní specialisté: 

-  Reálné riziko meziročního poklesu úhrad  -  Navrhovaná úhrada s jistotou neodpovídá 

dynamice růstu nákladů za poslední dva roky  
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-   Prioritou Mz je „minimální plošný růst úhrad“ a předpokládá maximální meziroční růst ve 

výši 1 % při splnění bonifikačních kritérií, přičemž přiznává, že na úrovni individuálních 

poskytovatelů patrně dojde i k meziročnímu poklesu úhrad 

-   Snížena hodnota bodu, Mz nerespektuje valorizaci nákladů podle inflace 

-   Sníženo bonifikační navýšení hodnoty bodu pro poskytovatele s ordinační dobou do 30 hod. 

-   Zachování nerovnosti v úhradách - Mz zachovává diferenciaci hodnoty bodu do 4 skupin 

podle odborností (s hodnotou bodu 1,00 Kč, 0,98 Kč, 0,96 Kč, resp. 0,94 Kč) - stejné výkony 

mají být i nadále hrazeny rozdílně v návaznosti na to, pod jakou smluvní odborností jsou 

vykazovány. 

 

-  Zrušena bonifikace za elektronický recept 

-  Reálné riziko regulací: 

 PURO není přepočítáno podle aktuálního Seznamu zdravotních výkonů (SZV) 

   Základní navýšení regulačního limitu z roku 2023 pouze 6,5 % (pro srovnání: v letošním 

roce 13 %) 

 Nově koeficient nárůstu PURO nižší pro ty, kteří splní bonifikační podmínky a splňovali 

je i v referenčním období. Pro ty, kteří bonifikační podmínky splňovali v referenčním období, 

ale v hodnoceném období je nesplní, je zaveden záporný koeficient navýšení PURO, který může 

vést až k nulovému nárůstu úhradového limitu z roku 2023. 

 Regulační limit pro preskripci i vyžádanou péči byl snížen na 110 % roku 2023 

-  Hrozí nedostatečné zálohové platby v roce 2025: - Mz navrhuje zálohové platby pouze ve 

výši úhrady v roce 2023 s tím, že případné navýšení je v kompetenci zdravotních pojišťoven 

 

Ambulantní gynekologie: 

Zde bohužel vše vychází z dohody mezi Sdružení soukromých gynekologů (SSG) a 

pojišťovnami, Mz stačilo pouze respektovat pro poskytovatele nevýhodnou dohodu 

podepsanou dominantním SSG. 

-  Reálné riziko meziročního poklesu úhrad -  Navrhovaná úhrada s jistotou neodpovídá 

dynamice růstu nákladů za poslední dva roky  

-   Snížena hodnota bodu, není respektována valorizace nákladů podle inflace, ale Mz uvádí, že 

respektovalo dohodu, ve které byl dohodnutý jako dostatečný průměrný meziroční růst ve výši 

max. 1 %. 

-  Reálné riziko regulací: 

    Regulační limit NPURO není přepočítán podle aktuálního SZV 

 Základní navýšení limitu NPURO z roku 2023 pouze 5 % s dalším možným poklesem 

při „malifikaci“ za podíl těhotných s provedeným genetickým, resp. UZ vyšetřením. 

 Trvá problém, že bonifikace, včetně bonifikace za prevenci, i úhrady za těhotné se 

započítávají do celkové úhrady, která je zastropována limitem NPURO. 

 Regulační limit pro preskripci i vyžádanou péči byl pro rok 2025 ponechán na 110 % 

roku 2023, což neodpovídá reálnému nárůstu nákladů na tuto péči i s ohledem na růst cen za 

tyto zdravotní služby. 

 

   Podle odhadů Mz, které bývají tradičně podhodnocené, má výběr zdravotního pojištění v roce 

2025 stoupnout o 27,5 mld. Kč. Výdaje pojišťoven se však mají zvýšit jen o 16,5 mld. Kč. 

Rozdíl, tedy 11 mld. Kč, mají pojišťovny kumulovat na svých účtech k pokrytí očekávané 

negativní bilance za rok 2024. Škoda, že pan ministr Válek hned po nástupu do funkce doslova 

zahodil 14 mld. Kč, které posílala cestou zvýšení platby za státní pojištěnce do pojišťoven ještě 

minulá vláda.  

   Navíc z oněch 16,5mld. Kč má jít většina na nárůst výdajů za tzv. centrové léky, za léky na 

recept a za zdravotnické prostředky (dohromady růst o 7,4 mld. Kč) a na změny v Seznamu 
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výkonů (dalších 2,6 mld. Kč) - dohromady má jít o 10 mld. Kč, které Mz nesmyslně označuje 

jako „mandatorní výdaje“. Jako by řádné placení za péči, kterou si od nás stát objednává, nebylo 

povinností pojišťoven. 

   Z plánovaných 27,5mld. Kč (ve skutečnosti tak jako vždy bude výběr ještě vyšší), má tedy 

pro všech 14 segmentů poskytovatelů zbýt pouhých 6,5 mld. Kč, což odpovídá nárůstu o 1,3 

%. V žádném případě to ale neznamená, zvýšení příjmů pro jednotlivé lékařské praxe o 1,3 %. 

Většinu tohoto minimálního nárůstu spotřebuje nárůst kapacit, případně kvůli stárnutí populace 

rostoucí potřeba zdravotní péče. 

   Ve skutečnosti můžeme očekávat pokles příjmů praxí ambulantních specialistů a maximálně 

stagnaci nominálních příjmů praktických lékařů. O nějaké kompenzaci inflace nakumulované 

z minulých let (15,1% v roce 2022 a 10,7% v roce 2023) si můžeme nechat zdát. Navíc, ani 

nyní není inflace nulová. 

 

   Dne 8.10.2024 se konala za účasti prezidenta ČLK on-line schůzka představitelů některých 

odborných společností, kterou organizoval Dr. Hauer. Účastníci se dohodli na tom, že odborné 

společnosti zašlou Mz Válkovi písemný nesouhlas s návrhem úhradové vyhlášky. 

   Dotazník ČLK 

Celkem odpovědělo 1 071 soukromých lékařů, z toho 831 ambulantních specialistů, 171 

praktických lékařů pro dospělé nebo pro děti a 69 ambulantních gynekologů. 

S návrhem úhradové vyhlášky vyjádřilo spokojenost 18 respondentů, 1 054 není spokojeno. 

Zapojit se do protestů je připraveno 992 (93%) respondentů, zatím co 80 (7%) protestovat 

nechce. 

Navržené formy protest: 

Symbolický protest                 79% ano  x   21% ne 

Konference                              65% ano  x   35% ne 

Uzavření ordinace na 1 den    78%  ano  x  22%  ne 

Účast na demonstraci             69 %  ano  x  31 % ne    

Představenstvo s návrhem úhradové vyhlášky pro rok 2025 předloženým Mz nesouhlasí. 

ČLK uspořádá ve svém sídle v Domě lékařů ve středu 23.10.2024 od 16:00 hodin 

vzdělávací konferenci, kde upozorní na rizika ministerského návrhu úhradové vyhlášky 

pro soukromé lékaře. Konference bude veřejná s možností účasti novinářů. 

Hlasování – přítomno 14  hlasujících: 

pro:     14 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

   Dr.  Monhart, Ph.D. a dr. Henčlová opustili jednání v 14.30 hodin, přítomno je 12 členů 

představenstva. 

 

Výběrová řízení 

 Dr. Aszalayová podala informaci o výběrovém řízení, kterého se zúčastnila. 

 

 

4) Licence 

 

Dr. Lindovský upozornil na skutečnost, že někteří lékaři absolvovali obor, který byl pozdější 

legislativou bez náhrady zrušen. ČLK se obrátila na MZ ČR, aby se k této problematice 

vyjádřilo. 
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5) Různé 

 

Konference ČLK  

Konferenci s názvem „Duševní zdraví v medicíně“ pořádá ČLK pod záštitou I. LF UK dne 

14.11.2024 od 10:00 do 15:00 v Domě lékařů. 

 

Dr. Mach informoval, že ministr zdravotnictví ke dni 8. 10. 2024 reorganizoval Komisi pro 

kategorizaci a úhradovou regulaci zdravotnických prostředků, jejímž členem za ČLK byl 

MUDr. Ota Mach, a to tím způsobem, že ČLK byla z této komise vyškrtnuta. 

 

 

Zasedání představenstva a další akce ČLK – podzim 2024 

 

Datum Den Čas Akce Místo konání 

16. – 17. 11. So - Ne  Sjezd Brno - Voroněž 

23. 11. Sobota 9:00 Představenstvo ČLK Praha 

12. 12. Čtvrtek 15:00 Porada předsedů ČLK Praha 

14. 12.                Sobota 9:00 Představenstvo ČLK Praha 

25. 1. 2025 Sobota 9:00 Představenstvo 

Ples 

ČLK – Praha 

Praha - Žofín 

 

Zasedání představenstva bylo ukončeno v 15:00 hodin. 

 

Příští zasedání představenstva se uskuteční v sobotu 23.11.2024 od 9:00 hodin v sídle ČLK 

v Domě lékařů v Praze 9. 

 

 

 

Zapsala: Hanka Matějková 

 

Schválil: MUDr. Milan Kubek - prezident ČLK 


